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ÄRENDELISTA 
§1 Val av justerare och dag för justering 
§2 Godkännande av dagordning 
§3 Medborgarförslag om belysning på skogsväg mellan 

Älvsjöbadet och Hagsätra IP 
§4 Skrivelse om åtgärder för förskolor där aktiv 

droghandel finns i närheten 
§5 Verksamhetsberättelse 2024 för Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd 
§6 Stadsdelsdirektörens information 
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§9 Stadsdelsnämndens frågor 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser 1:a vice ordförande 
Peter Backlund (L) att tillsammans med ordförande Hassan Jama 
(V) justera dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdag den 25 februari 2025. 
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§ 2 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Medborgarförslag om belysning på skogsväg mellan 
Älvsjöbadet och Hagsätra IP  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2024/866 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Författaren av medborgarförslaget anser att staden ska sätta upp 
belysning på parkvägen som löper genom skogsområdet mellan 
Älvsjöbadet och Hagsätra IP. Den används av både fotgängare och 
cyklister men författaren upplever den som otrygg eftersom den 
saknar belysning. 
 
Förvaltningen håller med författaren om att det finns behov av 
åtgärder för att förbättra framkomlighet och den upplevda 
tryggheten utmed parkvägen. Sträckan är del av det utpekade 
huvudnätet i stadens cykelplan och alternativa gång- och cykelvägar 
mellan Hagsätra IP och Älvsjöbadet är markant längre. 
Förvaltningen har en påbörjad dialog med trafikkontoret för att 
utreda möjliga åtgärder på parkvägen, samt hur de skulle kunna 
finansieras. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/866-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
belysning på skogsväg mellan Älvsjöbadet och Hagsätra IP 

 EÅV 2024/866-3 Medborgarförslag om belysning på 
skogsväg mellan Älvsjöbadet och Hagsätra IP 
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§ 4 
Skrivelse om åtgärder för förskolor där aktiv droghandel 
finns i närheten  
Svar på skrivelse från hela nämnden 
EÅV 2024/883 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse från Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd daterad 
2024-11-21 lyfter trygghetsfrågor för förskolor nära öppna 
drogscener, med fokus på barns och personals säkerhet samt 
föräldrars förtroende. Förvaltningen arbetar enligt 
Trygghetsprogrammet 2024–2027 med brotts- och 
trygghetsförebyggande åtgärder i hela stadsdelen. Samarbeten med 
polis och andra aktörer, exempelvis SSPF och platssamverkan, samt 
verktyg som Pointsurvey används för att kartlägga och hantera 
otrygghet. Förskolor har stärkt sitt beredskapsarbete, bland annat 
genom inrymningsplaner och incidentrapportering. Förvaltningen 
betonar jämställdhet och barnets bästa i trygghetsarbetet och agerar 
snabbt vid identifierad otrygghet. Förvaltningen föreslår att 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/883-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om åtgärder för 
förskolor där aktiv droghandel finns i närheten 

 EÅV 2024/883-1 Skrivelse om åtgärder för förskolor där 
aktiv droghandel finns i närheten 
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§ 5 
Verksamhetsberättelse 2024 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  
EÅV 2024/945 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

verksamhetsberättelse med bokslut för 2024 och överlämnar 
rapporten till kommunstyrelsen. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd begär 
ombudgetering av parkinvestering avseende 
Storängsparken om 1,2 mnkr (investering). 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd begär 
ombudgetering av reinvestering avseende Storängsparken 
om 2,0 mnkr (investering). 

4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd begär att 
ackumulerat netto om 58,8 mnkr för resultatenheterna 
överförs till 2025. 

5. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
blankettset enligt bilaga 1. 

6. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
balansräkning enligt bilaga 2. 

7. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
resultaträkning enligt bilaga 3. 

8. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Dalen enligt bilaga 4.1. 

9. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Fjäderns lekplats enligt 
bilaga 4.2. 

10. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Rågdalen enligt bilaga 
4.3. 

11. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Stureby enligt bilaga 
4.4. 

12. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av trygghetsinvestering Ungas bilder enligt 
bilaga 4.5.  

13. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Dricksvattenfontäner enligt 
bilaga 5.1. 

14. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Elcyklar enligt bilaga 5.2. 

15. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Solskydd enligt bilaga 5.3. 
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16. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Växtbäddar enligt bilaga 
5.4. 

17. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvesteringsmedel Källsorteringskärl 
enligt bilaga 5.5.  

18. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av internkontrollplanen enligt bilaga 6. 

19. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
åtgärdsplan utifrån samverkansöverenskommelse med 
polisen enligt bilaga 7. 

20. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
dataskyddsombudets årsrapport GDPR 2024 enligt bilaga 8. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen bedömer att det arbete som genomförts under året har 
bidragit till att två av kommunfullmäktiges tre inriktningsmål har 
uppnåtts helt och att ett har uppnåtts delvis. Det mål som uppnåtts 
delvis är Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med 
utbildning, jobb och bostäder för alla. Målen för 
verksamhetsområdena i stort har uppnåtts. Nästan alla nämndmål 
har också uppnåtts. Som grund för bedömningen utgår 
förvaltningen från den verksamhet som bedrivits, resultat av 
indikatorer och nämndmål samt aktiviteter som genomförts under 
året. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslag till 
verksamhetsberättelse med bokslut och tillhörande bilagor och 
översänder rapporten till kommunstyrelsen. 
 

Särskilda uttalanden 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Förvaltningen bedömer att målet ”Alla barn ska ges likvärdig 
möjlighet till utveckling och lärande i förskola och skolan” 
uppfyllts delvis. Med tanke på att barn med autism inte erbjuds de 
evidensbaserade insatser i förskolan som finns tillgängliga och att 
anpassade förskoleavdelningar för barn med autism och 
intellektuell funktionsnedsättning lagts ner under året ställer vi oss 
frågande till hur förvaltningen planerar att uppnå detta mål 
framöver. Barn med funktionsnedsättning är en uttalat prioriterad 
målgrupp och det är dags att dessa barn får tillräckligt stöd i 
Enskede-Årsta-Vantör för att få samma möjligheter som barn utan 
funktionsnedsättningar. 
  
Peter Backlund (L), Gustav Johansson m.fl. (M) och Christina 
Peterson (C) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd bedriver en omfattande 
verksamhet om   cirka 2,8 miljarder kronor. Kvaliteten i 
verksamheterna är god, men det finns också delar i verksamheten 
som tydligt kan förbättras vilket uppföljningar i 
verksamhetsberättelsen visar.    
  
När våra partier hade majoritet förra mandatperioden lämnade vi 
ifrån oss överskott varje år och hade en god hushållning med 
skattebetalarnas pengar. Vi lämnade över en stadsdelsnämnd i god 
ekonomisk balans. Den majoritet som tillträdde efter oss har 
samtliga år hittills visat underskott, men lämnar nu äntligen ifrån 
sig ett mindre överskott för verksamhetsåret på 2,9 miljoner kronor. 
Prognoser tidigare under året har visat betydligt större underskott. 
Ett oväntat tillskott i form av statlig ersättning för ändrade regler 
vad gäller folkbokföring för ukrainska familjer, har på slutet räddat 
nämnden från att visa underskott också för 2024. 
  
I ekonomiskt svåra tider, måste man vara extra noga med att 
hushålla med pengarna. Därför är det extra bekymmersamt att 
majoriteten med ideologiska skygglappar väljer att gå vidare med 
återkommunaliserande av fungerade verksamheter, där i stället 
fokus borde vara effektiv uppföljning av ingångna avtal och väl 
genomarbetade upphandlingar. Under året är det mest flagranta 
beslutet att parkskötsel ska bedrivas i egen regi, vilket redan från 
början står klart att beslutet gör att verksamheten kommer bli 
betydligt dyrare för skattebetalarna. 
  
Vad gäller stadsdelens verksamheter fortsätter många att leverera 
en hög kvalitet till gagn för medborgarna och där kvaliteten också 
ökar. Fler öppna mötesplatser för äldre, flera spontanidrottsytor för 
barn och unga, ökad biologisk mångfald ex i form av fler områden 
med högre gräs, förskoleteam och dagkollo för barn och ungdomar 
är några nedslag i det som vi ser som mycket positivt. Samtidigt ser 
vi en del oroande tecken där t ex den upplevda tryggheten minskar. 
Inom funktionsnedsättning är det relativt många mål som inte nås 
ex den upplevda tryggheten (73% där målet är 90%), bemötandet 
(81% där målet är 90%) och inom socialpsykiatri är det 64% som 
inte upplever diskriminering medan målet är 90%. Det betyder 
samtidigt att 36% upplever någon form av diskriminering. 
Förvaltningen flaggar i och för sig låg svarsfrekvens och hur svar 
ska användas, men svaren indikerar ändå att det finns en del 
förbättringsmöjligheter. 
  
Andra orosmoln inom våra verksamheter är ex inom RVC där det 
bara är 43,75% som når målen med behandling för våldsutövare 
medan målet är satt till 70% och där siffrorna låg klart högre 2023. 
Vidare inom hemtjänsten träffar brukare för mycket personal under 
en tvåveckorsperiod där målet är satt till max 10 men där snittet är 
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12,69. Antalet timanställda inom äldreomsorg liksom inom 
funktionsnedsättning verkar också svårt att få ned. 
  
Hade vi fått fortsatta styra är vi medvetna om att vi säkerligen fått 
göra svåra prioriteringar, men det hade varit en annan politik som 
våra respektive partier presenterat i sina respektive alternativa 
verksamhetsplaner i kommunfullmäktige. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/945-1 Tjänsteutlåtande: Verksamhetsberättelse 
2024 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 EÅV 2024/945-1.1 Bilaga 1. Sdn14 VB 2024 
 EÅV 2024/945-1.2 Bilaga 2. Balansräkning 2024 
 EÅV 2024/945-1.3 Bilaga 3. Resultaträkning 2024 
 EÅV 2024/945-1.4 Bilaga 4.1 Uppföljning-

trygghetsinvestering Dalen 
 EÅV 2024/945-1.5 Bilaga 4.2 Uppföljning-

trygghetsinvestering Fjäderns lekplats 
 EÅV 2024/945-1.6 Bilaga 4.3 Uppföljning-

trygghetsinvestering Rågdalen 
 EÅV 2024/945-1.7 Bilaga 4.4 Uppföljning-

trygghetsinvestering Stureby 
 EÅV 2024/945-1.8 Bilaga 4.5 Uppföljning-

trygghetsinvestering Ungas bilder 
 EÅV 2024/945-1.9 Bilaga 5.1 Slutrapport - 

klimatinvestering - Dricksvattenfontäner 
 EÅV 2024/945-1.10 Bilaga 5.2 Slutrapport - 

klimatinvestering - Elcyklar 
 EÅV 2024/945-1.11 Bilaga 5.3 Slutrapport - 

klimatinvestering - Solskydd 
 EÅV 2024/945-1.12 Bilaga 5.4 Slutrapport - 

klimatinvestering - Växtbäddar 
 EÅV 2024/945-1.13 Bilaga 5.5 Slutrapport -

klimatinvestering - Källsorteringskärl 
 EÅV 2024/945-1.14 Bilaga 6. Uppföljning av intern kontroll 

2024 
 EÅV 2024/945-1.15 Bilaga 7. EÅV Åtgärdsplan 2024 
 EÅV 2024/945-1.16 Bilaga 8. Dataskyddsombudets 

årsrapport GDPR 2024 
 EÅV 2024/945-1.17 Bilaga 9. Verksamhetsuppföljningar 

2024 
 EÅV 2024/945-1.18 Nyckeltal 2024 Enskede-Årsta-Vantör 
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§ 6 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerar om revision, 
kommande nämndinformation och chefsforum. 
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§ 7 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokollsutdrag från socialnämnden 2025-01-21 § 14 
 Protokollsudrag från socialnämnden 2025-01-21 § 18 
 Kommunfullmäktiges beslut 2025-01-27 §13 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 6 

februari 2025 
 Protokoll extra förvaltningsgrupp 29 januari 2025 
 Beslut tillsyn 
 Protokoll fört vid stadsdelsnämndens pensionärsrådsmöte 

den 2025-02-17. 
 Protokoll förvaltningsgrupp 13 februari 2025 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 20 

februari 2025 
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§ 8 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2024/922 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger rapporten till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/922-3 Redovisning av delegationsbeslut 2025-01-
10 - 2025-02-07 
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§ 9 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att bereda skrivelserna nedan och återkomma till nämnden med 
svar. 
 

Inkomna skrivelser 
Emelie Wassermann (SD) lämnar in en skrivelse om feriearbete, en 
om inköp av elcyklar, en om uppdraget att öka inskrivningsgraden i 
förskolan, en om utbildning i flerspråkighet, en om utbildningar i 
svenska för förskolepersonal, en gällande eftervård med hög 
tillgänglighet för unga i riskzon för kriminalitet och en skrivelse om 
nedläggning av avdelningen Delfinen. 
  
Peter Backlund (L) lämnar in en skrivelse om framtiden för 
Enskede Nya servicehus. 
  
Peter Backlund (L), Gustav Johansson m.fl. (M) och Christina 
Peterson (C) lämnar in en skrivelse om förskolelokaler. 
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§ 10 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2024/908 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1911087 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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§ 11 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2024/908 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1911086 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 
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§ 12 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2024/908 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1911095 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken 
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§ 13 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2024/908 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1911097 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken 
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§ 14 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2024/908 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1911098 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken 
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§ 15 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2024/907 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1911100 (Godkänd - R 1) Överflyttning av vårdnad till 
särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § 
föräldrabalken 
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